
Z á p i s

z 27. schůze výboru Poslanecké sněmovny pro životní prostředí,
která se konala dne 13. května  2009  

Přítomni: RNDr. Libor  Ambrozek,  Vlastimil  Aubrecht,  Mgr. Vladimír  Dlouhý,  Ing.
Kateřina Konečná,  Jan Látka,  Ing. Ladislav Libý, Ing. arch. Václav Mencl,
Ladislav Mlčák, Ing. Ladislav Šincl, RNDr. Pavel Vanoušek,   

Nepřítomni: PhDr.  Robin  Böhnisch,  Ing.  František  Dědič,  Ing.  Radim  Fiala,  Ing.  Jiří
Krátký,   Zdeněk  Mach,  MVDr. Přemysl  Rabas,  Mgr. Tomáš  Úlehla.  Ing.
Miroslav Váňa 

Hosté: ministr životního prostředí RNDr. Ladislav Miko, Ph., náměstkyně ministra
životního prostředí  Ing. Rut Bízková,  Ing. arch. Petr Štěpánek, ředitel SFŽP 

Program:

Využití OPŽP pro projekty odpadového hospodářství 

Schůzi zahájil předseda výboru RNDr. Libor Ambrozek.

V úvodu přivítal nového ministra životního prostředí  RNDr. Ladislava Mika a předal
mu slovo. Ministr poděkoval za představení a přivítání a předal slovo náměstkyni Ing. Rut
Bízkové, která přednesla prezentaci na téma Podpora nakládání s odpady v rámci operačního
programu životního prostředí.

Ve  svém  vystoupení  krátce  pohovořila  k této  problematice.  Cílem  podpory  je
zkvalitnění nakládání s odpady, snížení produkce odpadů a odstraňování starých ekologických
zátěží. Zmínila rozdělení finanční alokace OPŽP a dále obsáhle pohovořila o prioritní ose 4
OPŽP  zkvalitnění  nakládání  s odpady  a  odstraňování  starých  ekologických  zátěží.   Tato
prioritní  osa  obsahuje  dvě  oblasti  podpory.  Oblast  podpory  4.1.  zkvalitnění  nakládání
s odpady, oblast podpory 4.2. – odstraňování starých ekologických zátěží. Celková finanční
alokace PO4  je 776,5 mil. eur, což je zhruba 22 miliard  Kč. Prioritní osa 4 představuje 15,8
procent alokace OPŽP. Celková finanční alokace oblasti podpory 4.1. je 520, 258 mil. eur, což
představuje 14,7 mld. Kč. Oblast podpory 4.1. představuje 67 procent alokace PO4 a přibližně
10,6 procent z celkové alokace OPŽP.

Dále  pohovořila  o  globálním  cíli  prioritní  osy  4  a  specifických  cílech  OPŽP pro
období 2007 až 2013 včetně očekávaných výsledků této podpory.  

Dále byla zmíněna pátá výzva s podpory 4.1.
- sběrné dvory
- integrované systémy nakládání odpady
- systém oddělené sběru a svozu odpadu
- systém nakládání s bioodpady – sběr, svoz a třídění bioodpadu, kompostárny, bioplynové

stanice 



- rekultivace starých skládek

Podpořené typy projektů v oblasti podpory 4.1. – 5 výzva
- systémy manipulace a nakládání odpady

zařízení  na drcení odpadu, třídící  linky, briketové lisy, nůžky na zpracování  kovového
odpadu, úprava a recyklace kovových odpadů, stavebních odpadů, likvidace autovraků,
zpracování  velkoobjemného  odpadu,   hydraulické  nakládače,  recyklace  znečištěných
olejů, recyklace starých pneumatik a zpracování nebezpečných odpadů

V rámci 1 a 5 výzvy v oblasti podpory 4.1. byly schváleny žádosti v objemu 3, 578 mld.
Kč (dotace z FS). Výše celkové alokace oblasti podpory 4.1. je 14,738 mld. Kč. Zbývající
disponibilní prostředky v oblasti 4.1. jsou 11,16 mld. Kč. 

Přehled  přijatých  a  schválených  žádostí  a  úplný  přehled  schválených  projektů  je
možné nalézt na internetových stránkách OPŽP. 

Poté proběhla konstruktivní diskuse, ve které vystoupili poslanci Dlouhý, Aubrecht,
Mencl,  Konečná,  a  předseda  Ambrozek  a  předseda  SFŽP Petr  Štěpánek.  K problematice
energetického využívání zbytkových směsných komunálních odpadů tak, aby bylo dosaženo
optimálního souladu environmentálních, sociálních a hospodářských aspektů. Není možno bez
energetického využívání  zbytkových směrných komunálních odpadů splnit řadu cílů daných
POH  ČR.  Současná  platná  ustanovení  POH  ČR  o  nepodporování  výstavby  zařízení  na
energetického  využívání   odpadů  prakticky  znemožňují  plnění  výše  uvedených  závazků.
Proto  bylo  požadováno  přehodnocení  postojů  MŽP  k podpoře  energetických  zařízení  na
využívání  SKO  jako  součást  krajských  integrovaných  systémů  nakládání  SKO,  a  to  i
s ohledem na časovou omezenou možnost čerpání z fondu EU.

Na závěr bylo přijato usnesení, ve kterém  poslanci schválili  usnesení, aby ministr
životního  prostředí  předložil  informaci  o  postupu  příprav  výzvy  Energetické  využívání
zbytkových směsných komunálních odpadů z  operačního programu životní prostředí. 

Po úvodním slově ministra životního prostředí doc. RNDr. Ladislava Mika, PhD., a po
rozpravě

výbor pro životní prostředí

žádá    ministra  životního prostředí,  aby do 7. června 2009 předložil  informace o postupu
přípravy   výzvy  Energetické  využívání  zbytkových  směsných  komunálních  odpadů
z Operačního programu životního prostředí

V závěrečném hlasování o usnesení pro hlasovalo všech 8 poslanců.

/Schůze ukončena v 14.30 hodin/

Ing. Kateřina KONEČNÁ  v.r.
        ověřovatelka výboru

RNDr. Libor AMBROZEK  v.r.
              předseda výboru




